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Zápisnica 
z 20. zasadnutia Rady Justičnej akadémie dňa 30. marca 2023 so začiatkom  

o 10,00 hod. v Justičnej akadémii Slovenskej republiky v Pezinku  
 

 

Prítomní členovia Rady:  
JUDr. Jana Bajánková, predsedníčka rady 
JUDr. Martin Bargel, podpredseda rady 
JUDr. Roman Greguš, člen rady 
JUDr. Jaroslav Chlebovič, člen rady 
JUDr. Jozef Kandera, člen rady 
JUDr. Vladimír Javorský, PhD., člen rady 
prof. JUDr. PhDr. Miroslav Slašťan, PhD., člen rady 
JUDr. Peter Štrpka, PhD., člen rady 
JUDr. Boris Tóth, člen rady 
Doc. JUDr. Lucia Žitňanská, PhD., členka rady 
 
 
Ďalší prítomní v JA SR podľa zákona č. 548/2003 Z. z. a Rokovacieho poriadku Rady:  
JUDr. Peter Hulla, riaditeľ akadémie 
JUDr. Jozef Szabó, zástupca riaditeľa akadémie 
JUDr. Dagmar Hupková, poverená vedením kancelárie 
 
 
Navrhnutý program 

1. Otvorenie 

2. Organizačné zabezpečenie jarného termínu odborných justičných skúšok 2023  

3. Schválenie pedagogického dozoru na písomnej časti odborných justičných skúšok v jarnom 

termíne 2023 

4. Analytický materiál k výsledkom justičných skúšok za roky 2018-2022 

5. Návrh na zmenu interných predpisov - Zásady pre výber účastníkov na vzdelávacie 

podujatia 

6. Schválenie výročnej správy za rok 2022 

7. Doplnenie Študijného plánu na rok 2023 

8. Rôzne 

Informácia riaditeľa o aktuálnom stave plnenia záväzku budov verejnej správy k zníženej 

spotrebe energií 

Informácia riaditeľa o podpísaní Memoranda o spolupráci s Úradom komisára pre deti 

9. Záver 
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1. Otvorenie 
Predsedníčka rady JA SR privítala prítomných členov rady JA SR a riaditeľa akadémie, pričom 
skonštatovala, že 20. zasadnutie rady JA SR sa zúčastňuje všetkých desať členov rady JA SR a 
rada JA SR je uznášania schopná.  
Predsedníčka rady JA SR informovala o predloženom programe 20. zasadnutia rady JA SR a 
vyzvala prítomných na jeho prípadné doplnenie alebo úpravu.  
Predsedníčka rady JA SR navrhla, aby sa z programu zasadnutia vypustil bod 4 „Analytický 
materiál k výsledkom justičných skúšok za roky 2018-2022“, a to z dôvodu potreby jeho 
dopracovania s tým, že tento bod bude prerokovaný na ďalšom zasadnutí rady JA SR.  
Vzhľadom na to, že neboli vznesené žiadne ďalšie návrhy na doplnenie či zmenu programu, 
predsedníčka rady JA SR dala o upravenom návrhu programu 20. zasadnutia rady JA SR 
hlasovať.  
Hlasovanie: 
ZA: 10 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 0 
Uznesenie č. 206: Rada schválila upravený program rokovania 20. zasadnutia rady JA SR. 
 
Predsedníčka rady JA SR navrhla za overovateľa zápisnice z 20. zasadnutia rady JA SR JUDr. 
Jozefa Kanderu, ktorý s uvedeným návrhom prejavil súhlas. 
Hlasovanie:  
ZA: 9 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 1 
Uznesenie č. 207: Rada zvolila JUDr. Jozefa Kanderu za overovateľa zápisnice z 20. 
zasadnutia rady JA SR. 
 
2. Organizačné zabezpečenie jarného termínu odborných justičných skúšok 2023  
Predsedníčka rady JA SR uviedla, že v rámci programu je potrebné prerokovať organizačné 
zabezpečenie jarného termínu odbornej justičnej skúšky v roku 2023 a požiadala riaditeľa 
akadémie o poskytnutie podrobnejšej informácie. 
Riaditeľ akadémie uviedol, že Justičná akadémia Slovenskej republiky postupuje pri príprave 
skúšok podľa stanoveného rozpisu úloh. V lehote na predkladanie návrhov predložil návrhy na 
vykonanie odbornej justičnej skúšky v jarnom termíne iba minister spravodlivosti Slovenskej 
republiky v celkovom počte 104 účastníkov, z toho 63 nových návrhov (54 VSÚ, 9 AS), 20 
návrhov na vykonanie opravnej skúšky (19 VSÚ, 1 AS), 19 návrhov na vykonanie ďalšej 
opravnej skúšky (17 VSÚ, 2 AS), celu skúšku alebo len ústnu skúšku po PN vykonajú 2 VSÚ. 
Z celkového počtu prihlásených účastníkov by malo absolvovať 87 účastníkov (VSÚ, AS) 
písomnú časť, z toho 64 účastníkov vykonáva celú skúšku, 2 účastníci opravujú test a trestné 
rozhodnutie, 2 účastníci opravujú trestné rozhodnutie a 19 účastníkov opravuje iba test. Z 
celkového počtu prihlásených účastníkov vykoná iba ústnu časť 17 osôb.  
Vzhľadom na uvedené počty bude možné vykonať písomnú časť v dvoch dňoch a to z dôvodu 
kapacitného obmedzenia v multifunkčnej miestnosti a súčasných technických možností 
akadémie. Ústna časť bude môcť byť vzhľadom na navýšenie počtu skúšobných komisií 
realizovaná tiež v dvoch dňoch, a to pri rozdelenom počte všetkých prihlásených 52 účastníkov 
na jeden deň ústnej časti OJS a pri počte deväť skúšobných komisií, pripadá na jednu komisiu 
5,7 účastníka. Nakoľko sa berie do úvahy v zmysle skúšobného poriadku (čl. 7 ods. 5), že max. 
čas skúšania jedného uchádzača nesmie presiahnuť 90 minút a čas prípravy uchádzača na 
každý predmet je max. 10 minút (čl. 7 ods. 4), je tento počet účastníkov na dva dni ústnej časti 
primeraný. 
Rada zobrala uvedené informácie na vedomie. 
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3. Schválenie pedagogického dozoru na písomnej časti odborných justičných skúšok v jarnom 

termíne 2023 
Predsedníčka rady JA SR uviedla, že v nadväznosti na informácie podané riaditeľom akadémie 
je potrebné schváliť aj pedagogický dozor na písomnej časti justičných skúšok v jarnom 
termíne 2023. V zmysle čl. 6 ods. 2 Skúšobného poriadku, pedagogický dozor nad priebehom 
písomnej časti skúšky vykonávajú predsedovia skúšobných komisií, členovia skúšobných 
komisií a zamestnanci akadémie určení rozhodnutím rady akadémie. Vzhľadom na skutočnosť, 
že v jarnom termíne vykonávajú skúšku iba uchádzači z prostredia justície, navrhuje, aby dozor 
vykonávali tradične sudcovia. 
Predsedníčka rady JA SR navrhla ako člena pedagogického dozoru Dr. Bargela za trestnú 
oblasť.  
Podpredseda rady JA SR za členku pedagogického dozoru navrhol Dr. Bajánkovú za netrestnú 
oblasť.  
Predsedníčka rady JA SR následne uviedla, že ako dozor počas všetkých troch dní za akadémiu 
navrhuje Dr. Čentéšovú, dr. Zavadovú, Mgr. Kráľovičovú, Dr. Darovcovú Mikulovú a dr. Ivanča. 
Vzhľadom na to, že neboli predložené ďalšie návrhy na členov pedagogického dozoru na 
písomnej časti justičných skúšok, dala predsedníčka rady JA SR o členoch pedagogického 
dozoru zo skúšobných komisií hlasovať samostatne a následne o zamestnancoch akadémie 
dala hlasovať naraz jedným hlasovaním.  
Hlasovanie (Dr. Bajánková): 
ZA: 9 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 1 
Hlasovanie (Dr. Bargel): 
ZA: 9 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 1 
Hlasovanie (zamestnanci akadémie): 
ZA: 10 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 0 
Uznesenie č. 208: Rada v súlade s článkom 6 ods. 2 Skúšobného poriadku určila predsedníčku 
skúšobnej komisie č. 3 JUDr. Janu Bajánkovú, predsedu skúšobnej komisie č. 4 JUDr. Martina 
Bargela a zamestnancov akadémie, Dr. Čentéšovú, dr. Zavadovú, Mgr. Kráľovičovú, Dr. 
Darovcovú Mikulovú, dr. Ivanča, ako pedagogický dozor na písomnej časti odbornej justičnej 
skúšky v dňoch 23. máj 2023 (utorok) a 24. máj 2023 (streda).  
 
4. Analytický materiál k výsledkom justičných skúšok za roky 2018-2022 
Bod programu bol vypustený a presunutý na ďalšie zasadnutie rady. 
 
5. Návrh na zmenu interných predpisov - Zásady pre výber účastníkov na vzdelávacie 

podujatia 
Predsedníčka rady JA SR uviedla, že do programu bol opätovne zaradený aj návrh upravených 
Zásad pre výber účastníkov vzdelávacích podujatí a to v nadväznosti na závery 17. zasadnutia 
rady JA SR. Následne odovzdala slovo riaditeľovi akadémie, aby prítomných informoval 
o rozsahu aktualizácie tohto interného predpisu.  
Riaditeľ akadémie uviedol, že aktuálne platné a účinné zásady sú z roku 2015 a nereflektujú 
dostatočne súčasné formy vzdelávania, preto bol predložený návrh nového znenia zásad, 
vypracovaný s cieľom zabezpečiť dôstojné realizovanie vzdelávacieho procesu. Návrh celkom 
novej komplexnej úpravy zásad bol predložený ešte v roku 2022, avšak vzhľadom na závery 
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diskusie na uvedenom zasadnutí rady, boli zásady upravené tak, aby pravidlá pre výber 
účastníkov na hybridnú formu vzdelávania neboli formulované príliš rigidným spôsobom.  
V nasledujúcej diskusii sa prítomní zhodli, že návrh zásad predložený na 20. zasadnutie rady 
JA SR je aj vzhľadom na dobrovoľnosť účasti na vzdelávaní vhodnejší ako pôvodne navrhovaná 
verzia. Tento návrh zohľadňuje pripomienky vznesené na 17. zasadnutí rady JA SR a je možné 
ho v tejto podobe schváliť.  
Hlasovanie: 
ZA: 10 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 0 
Uznesenie č. 209: Rada schvaľuje „Zásady pre výber účastníkov na vzdelávacie podujatia 
Justičnej akadémie Slovenskej republiky“ s účinnosťou od 30. marca 2023. 
 
6. Schválenie výročnej správy za rok 2022 
Predsedníčka rady JA SR uviedla, že v zmysle § 9 ods. 1 písm. b) zákona č. 548/2003 Z. z. 
predkladá riaditeľ akadémie rade JA SR Výročnú správu o činnosti akadémie za príslušný 
kalendárny rok vždy k 31. marcu.  
Riaditeľ akadémie uviedol, že výročná správa za rok 2022 bola spracovaná zodpovednými 
vedúcimi zamestnancami, resp. zamestnancami priamo sa podieľajúcimi na konkrétnych 
činnostiach, ktoré akadémia vykonáva. Výročná správa obsahuje podstatné informácie 
týkajúce sa hlavnej činnosti akadémie, vzdelávania, ako aj informácie o zmenách, ktoré boli 
z dôvodu pandemickej situácie spôsobenou ochorením COVID-19 ako aj z dôvodu prílevu 
utečencov z Ukrajiny na územie SR pre vzdelávací proces a ďalšie činnosti akadémie v roku 
2022 kľúčové. Výročná správa obsahuje informácie nielen o vzdelávacích aktivitách, ale aj 
o medzinárodnej spolupráci, projektovej činnosti ako aj o hospodárení akadémie s verejnými 
financiami, či ďalšie informácie o významných udalostiach roku 2022. 
Vzhľadom na to, že prítomní k návrhu výročnej správy nevzniesli žiadne pripomienky, dala 
predsedníčka rady JA SR o tomto bode programu hlasovať. 
Hlasovanie: 
ZA: 10 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 0 
Uznesenie č. 210: Rada JA SR schvaľuje Výročnú správu o činnosti Justičnej akadémie 
Slovenskej republiky za rok 2022. 
 
7. Doplnenie Študijného plánu na rok 2023 
Predsedníčka rady JA SR požiadala riaditeľa akadémie, aby prítomných informoval o tomto 
bode programu.  
Riaditeľ akadémie uviedol, že doplnenie Študijného plánu na rok 2023 vyplýva z požiadavky 
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky, ktoré bolo predmetom aj spoločného 
stretnutia predstaviteľov NSS SR a JA SR s ministrom spravodlivosti, a ktoré má reflektovať 
potrebu prípravy nových sudcov správnych súdov a kandidátov na funkciu sudcov správnych 
súdov.  
Predmetom cyklu dvoch päťdňových vzdelávacích podujatí s názvom „Prípravné vzdelávanie 
nových sudcov správnych súdov a kandidátov na funkciu sudcov správnych súdov I. a II.“ bude 
vzhľadom na široké obsahové zameranie rozhodovania správnych súdov, dotýkajúce sa celej 
verejnej správy, zameranie sa na otázky správneho práva hmotného aj procesného, ktoré 
umožnia novým sudcom správnych súdov získať čo najlepší prehľad o požiadavkách na výkon 
svojej budúcej rozhodovacej činnosti, a to ešte pred začatím činnosti správnych súdov.  
Lektormi vzdelávacích podujatí budú sudcovia Najvyššieho správneho súdu Slovenskej 
republiky a aktívni sudcovia správnych senátov krajských súdov: prof. JUDr. Juraj Vačok, PhD., 
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Mgr. Monika Hrašnová, JUDr. Juraj Vališ, LL.M., doc. JUDr. Ing. Matej Kačaljak, PhD., JUDr. 
Petra Príbelská, PhD., JUDr. Zdenka Reisenauerová, Mgr. Michal Novotný, JUDr. Viola 
Takáčová, PhD., JUDr. Martin Tiso, JUDr. Michal Matulník, PhD., JUDr. Anita Filová, prof. JUDr. 
PhDr. Peter Potásch, PhD., JUDr. Katarína Cangárová, PhD., LL.M., JUDr. Marián Fečík, JUDr. 
Marián Trenčan, JUDr. Elena Berthotyová, Mgr. Kristína Babiaková, Mgr. Ing. Jarmila 
Jendrušáková, Mgr. Martin Beer.  
Uvedené podujatie sa navrhuje uskutočniť v dvoch termínoch. Prvá časť prípravného 
vzdelávania sa uskutoční v termíne od 24. apríla 2023 do 28. apríla 2023 hybridnou formou, 
prezenčne v priestoroch Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky a online 
prostredníctvom videokonferenčnej platformy ZOOM. Druhé päťdňové podujatie sa uskutoční 
v dňoch 15. mája 2023 – 19. mája 2023 hybridnou formou, prezenčne v priestoroch 
Detašovaného pracoviska Justičnej akadémie SR v Omšení a online prostredníctvom 
videokonferenčnej platformy ZOOM. Uvedená hybridná forma je navrhovaná aj z dôvodu 
nepriamej požiadavky na možnosť zúčastniť sa na podujatí aj online zo strany samotných 
účastníkov a to najmä v odôvodnených prípadoch, ktoré budú vyhodnocované Justičnou 
akadémiou. Cieľovou skupinou obidvoch vzdelávacích podujatí sú noví sudcovia správnych 
súdov a kandidáti na funkciu sudcu správnych súdov.  
Riaditeľ akadémie na záver uviedol aktuálny stav prípravy prvého termínu prípravného 
vzdelávania správnych sudcov a kandidátov na funkciu sudcu správnych súdov, informoval 
prítomných členov rady JA SR o požiadavkách NSS SR a o navrhovanom či jedinom 
možnom spôsobe zabezpečenia týchto požiadaviek. 
Predsedníčka rady JA SR doplnila,  že pokiaľ sú požiadavky legitímne, je potrebné im vyhovieť, 
a to v takom rozsahu, aby bol dodržaný bežný štandard podujatí, ktoré akadémia organizuje 
vo vlastných priestoroch. 
Vzhľadom na to, že k uvedenému návrhu na doplnenie študijného plánu neboli zo strany 
prítomných členov rady JA SR vznesené žiadne pripomienky, dala predsedníčka rady JA SR 
o tomto bode programu hlasovať.  
Hlasovanie: 
ZA: 10 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 0 
Uznesenie č. 211: Rada Justičnej akadémie schvaľuje doplnenie Študijného plánu na rok 
2023 o vzdelávacie podujatia s názvom „Prípravné vzdelávanie nových sudcov správnych 
súdov a kandidátov na funkciu sudcov správnych súdov I. a II.“, ktoré sa uskutoční v dvoch 
termínoch, pričom prvý termín od 24. apríla 2023 do 28. apríla 2023 sa bude realizovať 
hybridnou formou, prezenčne v priestoroch Najvyššieho správneho súdu Slovenskej 
republiky a online – prostredníctvom videokonferenčnej platformy ZOOM. Druhé päťdňové 
podujatie sa uskutoční v dňoch 15. mája 2023 – 19. mája 2023 hybridnou formou, prezenčne 
v priestoroch Detašovaného pracoviska Justičnej akadémie SR v Omšení a online – 
prostredníctvom videokonferenčnej platformy ZOOM. 
 
8. Rôzne 
Informácia riaditeľa o aktuálnom stave plnenia záväzku budov verejnej správy k zníženej 
spotrebe energií 
Riaditeľ akadémie uviedol, že v zmysle Uznesenia vlády SR č. 602 z 28. septembra 2022 k 
návrhu opatrení na zníženie spotreby energií vo verejných budovách je akadémia zaviazaná 
znížiť spotrebu energie v spravovaných administratívnych budovách v období od 1. októbra 
2022 do 30. apríla 2023 o 15 % v porovnaní s obdobím od 1. októbra 2019 do 30. apríla 2020, 
a to do apríla 2023. Uvedený cieľ úspory na úrovni 15 % sa v zmysle uznesenia vlády týka oboch 
prevádzok akadémie. Za účelom zníženia spotreby energií v podmienkach akadémie boli 
prijaté viaceré opatrenia smerujúce k plneniu úloh určených uznesením vlády, od zníženia 
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teploty na vykurovacích zariadeniach, zníženia teploty vo vykurovaných miestnostiach, 
výmene neefektívnych svietidiel za úsporné LED až po nariadený výkon práce z domu. Všetky 
prijaté opatrenia sú tiež v súlade s prijatým akčným plánom energetickej efektívnosti 
Ministerstva spravodlivosti SR. Dosiahnutá úspora sa vyhodnocuje na mesačnej báze, avšak 
následne sa bude vyhodnocovať aj v horizonte celého sledovaného obdobia, pričom možno 
konštatovať, že na základe doterajšieho uplatňovania úsporných opatrení a sledovania 
spotreby energie je dôvodné predpokladať, že cieľ úspory na úrovni spomenutých 15 % sa v 
zmysle uznesenia vlády podarí splniť. 
Rada zobrala uvedené informácie na vedomie. 
 
Informácia riaditeľa o podpísaní Memoranda o spolupráci s Úradom komisára pre deti 
Riaditeľ akadémie uviedol, že v zmysle záverov spoločných rokovaní, ktoré sa uskutočnili 25. 
januára 2023 s Úradom komisára pre detí a ktorého sa zúčastnili prof. Jozef Mikloško, komisár 
pre deti, a JUDr. Katarína Svitanová, odborná poradkyňa komisára, bola dohodnutá spoločná 
spolupráca v oblasti justičného vzdelávania so zameraním na problematiku maloletých a s tým 
súvisiacu aplikáciu právnych predpisov. Spolupráca bude mať dva rozmery, Justičná akadémia 
umožní zamestnancom Úradu komisára pre deti zúčastňovať sa na svojich vzdelávacích 
podujatiach v rámci problematiky uvedenej v memorande, a súčasne sa bude spolupráca 
zameriavať aj na vzájomnú koordináciu pri zabezpečovaní lektorského zastrešenia vybraných 
vzdelávacích podujatí zo strany Úradu komisára pre deti. Jednotlivé ustanovenia memoranda 
sa budú realizovať za vopred dohodnutých podmienok. Podpis Memoranda o spolupráci 
medzi Justičnou akadémiou SR a Úradom komisára pre deti sa uskutočnil v sídle úradu dňa 22. 
februára 2023.  
Riaditeľ akadémie na záver predbežne informoval prítomných členov rady JA SR o tom, že 
Justičná akadémia v nasledujúcom období uzavrie memorandum o spolupráci s verejným 
ochrancom práv a tiež s komorou daňových poradcov. 
Rada zobrala uvedené informácie na vedomie. 
 
Predsedníčka rady JA SR v rámci bodu rôzne doplnila, že v nadväznosti na prijaté uznesenie o 
doplnení študijného plánu o vzdelávacie podujatie pre sudcov správnych súdov a kandidátov 
sudcov na funkciu sudcu je potrebné zaoberať sa aj vzdelávaním pre sudcov, ktorí 
neprechádzajú na správne súdy a z toho dôvodu budú preradení na inú agendu, najčastejšie 
na tú civilnú.  
Predsedníčka rady JA SR požiadala prítomných členov rady JA SR Dr. Tótha a Dr. Greguša, ktorí 
sú súčasne aj predsedami krajských súdov, o vyjadrenie k tomuto návrhu. 
Obaja menovaní zhodne uviedli, že takúto iniciatívu radi privítajú a podporia, keďže aj podľa 
ich názoru by bolo vhodné do plánu vzdelávania zaradiť  takéto vzdelávacie aktivity, obsahovo 
zamerané predovšetkým na aplikáciu procesných pravidiel v civilnom sporovom ako aj 
mimosporovom konaní, a to najmä z dôvodu, že došlo k zmene právnej úpravy a zmena 
agendy sa týka najmä funkčne starších sudcov, ktorí agendu v minulosti nevykonávali vôbec, 
resp. ju vykonávali ešte pred zmenou procesných pravidiel. Celkovo môže ísť o približne päť až 
desať funkčne starších sudcov na každom krajskom súde.  
Predsedníčka rady JA SR navrhla, aby akadémia oslovila predsedov krajských súdov a urobila 
prieskum o tom, aký počet osôb je dotknutý, aký by bol záujem o takéto vzdelávanie a najmä 
to, ktoré témy považujú dotknutí sudcovia a dotknuté sudkyne za potrebné zaradiť do 
takéhoto adaptačného vzdelávania. Podľa počtu záujemcov by sa následne prispôsobili okruhy 
vzdelávania, ich lektori,  a následne aj termíny a rozsah vzdelávania.  
 
Doc. Žitňanská na záver v diskusii uviedla, že aj napriek tomu, že bol bod týkajúci sa 
analytického materiálu presunutý na ďalšie zasadnutie, je potrebné sa venovať zaslanému 
analytickému materiálu aspoň v takom rozsahu, aby mal riaditeľ akadémie ako zaviazaný 
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subjekt k dispozícii komentáre a pripomienky členov rady JA SR čo najskôr, aby ich vedel do 
analýzy zapracovať. 
Dr. Štrpka s uvedeným súhlasil a doplnil, že je nevyhnutné sa tým aspoň v minimálnom 
rozsahu zaoberať, aby daný stav nebol znova označený ako nečinnosť akadémie. Súčasne však 
konštatoval, že zaslaný analytický materiál už teraz v tejto podobe preukazuje niektoré 
skutočnosti a vyvracia informácie, ktoré v určitom rozsahu spustili diskusiu o zmene zákona 
o Justičnej akadémii a ktoré sú uvedené aj v zaslanom legislatívnom zámere, ktorý bol 
predmetom rokovania na minulotýždňovom zasadnutí rady JA SR. 
Prof. Slašťan v nadväznosti na uvedené navrhol, aby sa rada JA SR sama dovnútra zaviazala 
k predloženiu minimálne stručných pripomienok k zaslanému materiálu a to v priebehu 
budúceho týždňa, s tým, aby sa materiál schválil v podobe, ktorá bude spripomienkovaná 
členmi rady JA SR, buď hlasovaním per rollam, alebo na krátkom mimoriadnom zasadnutí rady 
JA SR. 
Predsedníčka rady JA SR dala následne o prijatí takéhoto uznesenia hlasovať. 
Hlasovanie: 
ZA: 10 
ZDRŽAL SA: 0 
PROTI: 0 
Uznesenie č. 212: Rada konštatuje, že na 20. zasadnutí rady JA SR bola predložená pracovná 
verzia Analytického materiálu k výsledkom justičných skúšok za roky 2018-2022, a súčasne 
ukladá členom rady JA SR, aby k predloženému návrhu analytického materiálu zaslali 
pripomienky v termíne do 6.4.2023 (štvrtok). 
 
Doc. Žitňanská v rámci bodu rôzne uviedla, že by chcela otvoriť na nasledujúcich zasadnutiach 
otázku spôsobu tvorby študijného plánu. Prezentovala myšlienku, aby sa návrh študijného 
plán zasielal členom rady JA SR rozdelený podľa oblastí nie podľa katedier, aby bolo 
jednoduchšie sa k nemu vyjadrovať. Súčasne uviedla, že by bolo vhodné, aby sa zisťovali 
podnety k návrhu už aj počas prípravných prác a aby sa pri jeho kreovaní zabezpečila aj 
komunikácia so Súdnou radou, či generálnou prokuratúrou. Je si vedomá, že akadémia má 
svoje vlastné skúsenosti a môže s nimi pracovať, pričom práve skorá diskusia k obsahu 
vzdelávania môže byť neoceniteľným prínosom pri plánovaní jej hlavnej činnosti. 
 
Doc. Žitňanská na záver tiež uviedla, že možno by bolo vhodné zaoberať sa v budúcnosti aj 
myšlienkou, ako by mala akadémia vyzerať za ideálnych podmienok bez ohľadu na 
ekonomické dopady a finančné obmedzenia. Domnieva sa, že akadémia by mala byť 
pripravená na túto debatu, pretože sama najlepšie vie, kde pociťuje zákonné nedostatky, či 
rôzne iné obmedzenia, a preto by mala vedieť aj sama navrhnúť, ako tieto problémy odstrániť, 
či sa s nimi inak vysporiadať a mala by byť pripravená na zmenu. 
Dr. Štrpka sa s návrhmi doc. Žitňanskej stotožnil a konštatoval, že je dôvodné sa týmto 
podnetom zaoberať, pretože len takto sa debata o zmenách vo fungovaní akadémie či 
v zabezpečovaní jej zákonných úloh presunie na pôdu, kde mala pôvodne vzniknúť. Je 
opodstatnené, aby podnet na zmeny v zákone o akadémii vzišiel zo strany samotnej akadémie, 
nie aby to bolo naopak, že bude opäť postavená pred hotovú vec. 
Predsedníčka rady JA SR uviedla, že po tom, ako sa vyrieši problematika spojená s analýzou 
výsledkov odborných justičných skúšok, bude sa rada JA SR venovať aj týmto podnetom 
vzneseným v rámci diskusie.   
 
9. Záver 
Predsedníčka rady JA SR na záver poďakovala všetkým prítomným za účasť na zasadnutí 
a oznámila, že mimoriadne zasadnutie rady JA SR sa uskutoční dňa 20. apríla 2022 (štvrtok) 
o 13.00 hod. v Justičnej akadémii Slovenskej republiky v Pezinku a prostredníctvom 
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videokonferenčnej platformy ZOOM, ktorý bude mať jediný bod programu a to diskusiu 
k analytickému materiálu. Termín riadneho 21. zasadnutia rady JA SR bude určený na 
mimoriadnom zasadnutí rady JA SR. 
 
 
V Pezinku 30. marca 2023 
 
 
Zapísala: Mgr. Dominika Zavadová, PhD. 
 
 
Overil: JUDr. Jozef Kandera 
 
 
Schválila: JUDr. Jana Bajánková 

 


